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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och tjänstgörande ersättaren Matilda 

Vigedal utses att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade 

att justering sker måndag den 1 juni 2021. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Under den här punkten informerar bitr. enhetschef Anna Friberg om 

verksamheten vid Barnahus. 

 

Den bärande idén med Barnahus Stockholm är att barn, utsatta 

för brott i form av våld eller övergrepp ska få ett så bra, 

professionellt och sammanhållet stöd och bemötande som möjligt, 

både i den psykosociala och i den rättsliga processen. 

Barnahus erbjuder en barnvänlig miljö som är både fysiskt och 

psykologiskt trygg för barnet och barnets familj. I barnahuset 

sammankallar man till samråd med representanter från berörda 

myndigheter som socialtjänst, polis, hälso- och sjukvård, 

barnskyddsteam och BUP för att möjliggöra en gemensam 

planering i det enskilda ärendet. En förutsättning för att alla parter 

ska delta på samråd är att det inletts en utredning både hos 

socialtjänsten och hos polisen. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inget för dagen 
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§ 5  

Merkostnader i bostad med särskild service för vuxna enligt 

LSS (SOU 2021:14)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/553 

Dnr 1.6–172/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss om merkostnader i bostad 

med särskild service för vuxna (SOU 2021:14) 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterarat betänkandet 

Boende på (o)lika villkor – Merkostnader i bostad med särskild 

service för vuxna (SOU 2021:14). Remissen är ett betänkande av 

Utredningen merkostnader i bostad med särskild service för vuxna. 

Utredningen föreslår att merkostnader som är kopplade till att bo i 

en bostad med särskild service enligt LSS bör ersättas inom 

merkostnadsersättningen från Försäkringskassan genom en 

schabloniserad ersättning för boende med 30 prisbasbelopp per år. 

Utredningen ser även behov av andra åtgärder än de som påverkar 

direkta merkostnader, bland annat en särskild satsning på ett 

investeringsstöd för att öka byggandet av bostäder med särskild 

service enligt LSS. Socialförvaltningen ställer sig positiv till 

utredningens förslag om en schabloniserad merkostnadsersättning 

för personer som bor i bostad med särskild service och tror att 

föreslaget om investeringsstöd kan bidra till att utbyggnadstakten 

för bostäder med särskild service ökar. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till 

kommunstyrelsen. 
 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 29 april 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Vi välkomnar utredningen och flera av förslagen. Det är på tiden 

att samhället tar sig an de merkostnader för boende som personer 

med funktionsnedsättning har bara på grund av de har en 

funktionsnedsättning. Att hyreskostnader för bostäder varierar 
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utifrån bland annat läge är förståeligt. Däremot är det ett stort 

problem att vissa bostäder som servicebostad enligt LSS har väldigt 

höga hyror på grund av faktorer som gemensamhetsytor och 

personalutrymmen.  

Faktorer som inte har något att göra med själva bostaden. Det är 

orättvist att människor ska drabbas av merkostnader för sitt hem, 

särskilt eftersom många av de boende på särskilda bostäder har 

begränsad ekonomi.  

 

Hur vida Försäkringskassan ska betala samma ersättning till alla 

eller om ersättningarna ska baseras på varje enskild person är 

myndigheten bättre lämpad på att svara. Det centrala för oss är att 

orättvisan med merkostnader upphör, att den enskilde betalar endast 

hyreskostnaden för bostaden och att fler bostäder med lägre hyror 

byggs.  

 

Därför är förslaget om investeringsstöd för byggande av LSS-

bostäder välkommet. Dels är det bra att den enskildes hyra ligger på 

en rimliga kostnad och dels är det bra för att möta bristen på 

bostäder med särskild service enligt LSS och SoL. Stockholm har 

tampats med bristen i många år och fler än mer än 1018 lägenheter 

måste tillkomma till år 2031 för att möta behoven. Bristen på 

lämpliga boenden gör att staden tvingas köpa platser utanför stadens 

regi och utanför Lagen om valfrihet (LOV). Det är negativt för 

stockholmare som kan tvingas lämna staden där de växt upp och för 

stadens ekonomi. Vår bestämda uppfattning är att ingen ska tvingas 

flytta från sin hemstad bara för att kommunen inte har förmått att 

bygga tillräckliga många bostäder. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 6 

Delbetänkandet ”En stärkt försörjningsberedskap för hälso- 

och sjukvården (SOU 2021:19) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021567 

Dnr 1.6-183/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remiss avseende delbetänkandet ”En stärkt 

försörjningsberedskap för hälso- och sjukvården” (SOU 

2021:19) 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har på remiss översänt delbetänkandet ”En stärkt 

försörjningsberedskap för hälso- och sjukvården” (SOU 2021:19) 

till socialnämnden för yttrande. Utredningen om hälso- och 

sjukvårdens beredskap har i uppdrag att göra en översyn av hälso- 

och sjukvårdens beredskap inför och vid allvarliga händelser i 

fredstid och höjd beredskap samt lämna förslag på hur hälso- och 

sjukvårdens förmåga att hantera denna typ av händelser långsiktigt 

bör utvecklas. I delbetänkandet redovisar utredningen de aspekter 

av utredningens uppdrag som berör försörjningsberedskapen inom 

hälso- och sjukvårdsområdet. Det omfattar hälso- och sjukvårdens 

försörjning av läkemedel och sjukvårdsmateriel i vardagen, vid 

allvarliga händelser i fredstid och vid höjd beredskap och krig. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen avseende delbetänkandet ”En 

stärkt försörjningsberedskap för hälso- och sjukvården” (SOU 

2021:19). 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 5 maj 2021 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 7 

Tertialrapport Tertial 1 2021 för Socialnämnden 

Dnr 1.2.2-164/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner tertialrapport 1 per den 30 april 

2021 med prognos för 2021. 

2. Socialnämnden fastställer förvaltningens reviderade 

handlingsplan mot våldsbejakande extremism enligt 

tjänsteutlåtandet 

3. Socialnämnden lämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet  
Socialförvaltningen har under tertialet arbetat i enlighet med 

kommunfullmäktiges övergripande inriktningsmål och med 

kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdena samt nämndens 

egna mål. Socialförvaltningen gör bedömningen att 

kommunfullmäktiges tre inriktningsmål för Möjligheternas 

Stockholm kommer att nås under året. 

• En moderns storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden   

 

Viktiga teman/fokusområden för socialnämnden under året är: 

• Uppföljning, evidens och likställighet inom stadens 

socialtjänst 

• Skolan som skyddsfaktor och samverkan kring barn och 

ungdom 

• Vålds- och brottsprevention inklusive arbete för att stötta 

brottsutsatta och vittnen samt våld i unga relationer och 

sexköp och "sugardejting" 

• Funktionsnedsättning/bostäder 

• Hemlöshet/ komplex problematik 

• Digitalisering/ modernisering av sociala system 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tertialrapport 1 2021  

för Socialnämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 10 maj 202. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl.(V), ledamoten 

Karin Gustafsson m.fl.(S)  

”Förvaltningen bedriver ett fortsatt bra arbete under den pågående 

pandemin som ställer större krav på alla verksamheter, samtidigt 

kan vi läsa att flera utvecklingsprojekt fortsätter. Stadens boende 

och behandlingsenhet tar fortsatt emot många stockholmare 

dagligen och budget beräknas vara i balans vilket är positivt. 

 

Det är glädjande att läsa om att Framtid Stockholm Järva, som den 

rödgrönrosa majoriteten startade, nu blir ordinarie verksamhet. Det 

är också bra att de projekt som pågår med finansiering från sociala 

investeringsfonden STIS och Läslust i Rinkeby fortsätter. Det är 

viktigt att projekten övergår till bli ordinarie verksamhet och att 

framtida finansiering säkras.    

 

Socialtjänstens medarbetare har efterfrågat ett mer modernt och 

stödjande verksamhetssystem länge. I arbetet med att ta fram en 

handlingsplan för att förbättra socialsekreterarnas arbetssituation 

har detta varit en av faktorerna som lyfts fram som viktig del i 

arbetet. Vi anser därför att det är av yttersta vikt att socialtjänstens 

medarbetare får ett mer modernt verksamhetssystem snarast och 

utan mer förseningar till exempel genom förbättringar av nuvarande 

system nu när införandet av Esset har avbrutits.  

 

I rapporten framgår att Socialnämnden ska tillsammans med 

stadsdelarna delta i arbetet med bostadsvägledning, som leds och 

genomförs av SHIS, med stöd av arbetsmarknadsnämnden. Målet är 

att detta ska leda till att nyanlända finner egen bostad. Vi välkomnar 

alla insatser som syftar till att underlätta en hållbar etablering av 

nyanlända menar att majoritetens politik är motsägelsefull. Å ena 
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sidan arbetar med till exempel bostadsvägledning och informerar 

om hur man ska söka bostad. Å andra sidan väljer man samtidigt att 

ombilda flera hyresrätter med billigare hyror och hindrar 

allmännyttan hindras från att bygga. Var menar majoriteten att 

nyanlända och andra ska flytta när staden har abdikerat från sitt 

bostadsförsörjningsansvar och förutsätter att marknaden ska bygga 

hyresrätter med rimliga hyror. Hur kan man öka stödet för att söka 

bostäder som inte finns tillgängliga utan en lång kötid eller som 

kräver besparingar för att kunna köpa en lägenhet? Vi har tidigare 

kritiserat beslutet att ändra boendetiden för nyanlända till 2 år och 

det fortsätter vi att göra här också. Majoriteten har valt att behandla 

stockholmare olika och riskerar att driva ut personer och familjer i 

hemlöshet. Nyanlända som har hänvisats till SHIS av Intro 

Stockholm måste få schysta förutsättningar att ta sig vidare till ett 

eget boende. Rimlig tidsram, transparens och likställighet måste 

vara stadens förhållningssätt i förmedlande av genomgångsbostäder.  

 

Antal personer som söker stöd hos både Origo och Kruton har 

minskat något och detta tros bero på de restriktioner som syftar till 

att motverka pandemin. Detta är oroväckande och vi menar att det 

är mycket viktigt att socialnämnden har tillräckliga resurser för att 

fånga upp alla som behöver stöd även om arbetssätt och metoder 

kan behöva förändras under pandemin, det är också viktigt att dessa 

verksamheter får ha tillräckliga resurser för att möte ett ökat och 

eventuellt uppdämt stöd- och skyddsbehov när restriktionerna 

förhoppningsvis minskar. 

 

Slutligen vill vi lyfta fram upprättandet av en ny handlingsplan 

gällande ungas deltagande i fritidsaktiviteter. Detta är en viktig 

fråga som staden bör arbeta mer med, men vi ser inte att den 

styrande majoriteten förbättrar, utan snarare med sin politik 

försämrar, för ungdomars möjlighet till att delta i fritidsaktiviteter 

när fritidsgårdar, parklekar och kulturskolor läggs ner. Vi anser 

vidare att handlingsplanen bör innehålla en grundligare 

jämlikhetsanalys och även en funkisanalys. Det är känt att flickor 

och personer med funktionsnedsättning deltar mindre i 

fritidsaktiviteter, så det är viktigt att dessa gruppers deltagande 

särskilt lyfts fram.”  

 

Reservation 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

” 1. Att avslå förvaltningens förslag på beslut  

Därutöver vill vi anföra följande:   
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Pågående pandemi har påverkat och kommer troligen att fortsätta 

påverka verksamheten året ut. Som en följd av detta har våld i nära 

relationer ökat beroende på att många arbetar eller studerar 

hemifrån, blivit arbetslösa och förlorat sina inkomster. När det 

gäller ökad utsatthet för våld ser vi en oroväckande utveckling 

vad rör judars situation i vårt land som är riktigt alarmerande. Det 

utelämnas helt i denna rapport. Sverigedemokraterna vill att 

Stockholms stad tar fram ett omfattande, kraftfullt och långsiktigt 

handlingsprogram för att bekämpa antisemitismen.   

 

Att kostnaden för möten, konferenser och andra utgifter relaterat till 

detta minskar, är tacksamt då andra budgetposter skjuter i höjden 

delvis på grund av pandemin. Vi kan också konstatera att stadens 

kostnader för nyanlända (vilken sedan i år har en egen budgetpost) 

ligger i paritet med kostnaderna för verksamheten för personer med 

funktionsnedsättning. Det är anmärkningsvärt. 

 

Sverigedemokraterna har tidigare riktat kritik mot att personer som 

inte har uppehållsrätt, d.v.s. befinner sig i Stockholm illegalt, har 

rätt att bli försörjda med försörjningsstöd. Det är en ordning som 

den förra majoriteten införde. Den kritiserades före valet hårt av 

moderaterna på flera goda grunder. En av grunderna som särskilt 

nämndes var att det skapar ett skuggsamhälle som med stödet 

riskerar att bli mer eller mindre permanent. Trots det fortsätter 

utbetalningarna och resultatet är både barn och vuxna som lever i en 

utsatthet på obestämd tid som möjliggörs med skattepengar. 

 

Det satsas också omfattande medel på nyanländas arbete och 

boende, med ett väldigt magert resultat. Jobbtorg, 

Etableringscentrum, olika sorters coacher och Intro Stockholm är 

några exempel. Arbeten som förmedlas genom dessa insatser är i 

majoritet subventionerade arbeten som vilar på någon form av 

skattesubvention. Vägen till självförsörjning för migranter tog redan 

innan den stora migrantvågen 12-13 år. Det är inget orimligt 

antagande att den tiden är betydligt längre idag, trots massiva 

insatser. Det successiva bortfallet av statligt etableringsstöd till 

gruppen nyanlända tillsammans med höga kostnader för boende och 

en låg grad av självförsörjning kommer att drabba staden hårt 

ekonomiskt i närtid. Sverigedemokraterna har andra 

budgetprioriteringar och föreslår därför att rapporten ska avslås.” 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S) samt lämnade till protokollet följande 

yttrande; 
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”Det dödliga våldet i Stockholms gatumiljö ligger på en fortsatt 

oacceptabelt hög nivå. Senast i mitten av maj sköts en ung man till 

döds i Hjulsta. Det är djupt oansvarigt av den grönblå majoriteten 

att då inte ta till sig av beprövade metoder som fungerar i andra 

städer i Sverige med liknande problematik. I tertialrapporten 

beskriver man hur Trefas utökas till att omfatta även stadsdelar i 

söderort. Trots att man inte lyckats pressa tillbaka det dödliga våldet 

väljer man att utöka arbetet med Trefas istället för att pröva metoder 

som har visat sig mer effektiva. Feministiskt Initiativ har under flera 

år drivit frågan om att Stockholm ska införa metoden ”Sluta skjut”. 

Metoden har prövats i Malmö med gott resultat. Även BRÅ har gått 

ut och rekommenderat andra städer att införa metoden. Det grönblå 

styret väljer då istället att utöka trefas. Vi anser att detta är ett 

olyckligt beslut och önskar att styret istället sväljer prestigen och 

inför ”sluta skjut” i Stockholm” 

 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-05-25 

16 

 

 

 

 

 

§ 8 

Boendeplan 2021-2031 

Bostäder med särskild service enligt socialtjänstlagen (SoL) och 

lag med särskild service för vissa grupper (LSS) 

Dnr 3.1.1-150/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner boendeplanen 2021-2031 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till 

kommunstyrelsen. 

 

 

 

Ärendet  

Socialförvaltningen har i samarbete med stadsdelsregionerna 

sammanställt boendeplanen 2021-2031 och föreslår beslut om 

åtgärder utifrån en sammanvägd övergripande bedömning av behov 

och framtida trender. Med hjälp av den stadsövergripande 

boendeplanen kan Stockholms stad öka möjligheterna att bättre 

planera och tillgodose alla brukares behov och önskemål vad gäller 

bostäder med särskild service. Boendeplanen utgår från Swecos 

prognos över behovet av bostad med särskild service men framför 

allt från stadsdelsregionernas boendeplaner. Varje stadsdelsnämnd 

har godkänt den del av boendeplanen som berör respektive 

stadsdelsnämnd. Utifrån uppdrag i budget 2021 utreder 

kommunstyrelsen tillsammans med socialnämnden och 

stadsdelsnämnderna om ansvaret för beställning av vissa eller alla 

typer av bostäder med särskild service i syfte att öka likställigheten 

och tillgången till fler LSS-bostäder. Utöver det så pågår ett flertal 

andra uppdrag under 2021 med den målsättningen att öka tillgången 

av bostäder med särskild service för målgruppen. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner Boendeplan 2021-2031. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Stockholm har under många år haft ett stort underskott av bostäder 

med särskild service enligt LSS och SoL. Bristen på lämpliga 

boenden gör att staden tvingas köpa platser utanför stadens 

verksamheter, något som både är negativt för stockholmare som 

behöver lämna orten där de växt upp och för stadens ekonomi.  

  

Under den gångna mandatperioden arbetades det intensivt med att 

få fram fler bostäder. Exploateringsnämnden fick i uppdrag att i 

samband med bostadsexploateringsprojekt säkerställa om projekten 

kan innehålla en andel om minst fem procent lägenheter för särskilt 

boende, med prioriterad inriktning på boenden inom 

funktionshinderomsorg och socialpsykiatri. Beslut togs om att 

årliga stadsövergripande boendeplaner utifrån prognoser över 

behovet av bostad med särskild service ska tas fram. 

Ett nytt stimulansbidrag infördes för kommunala och privata 

utförare som bygger och startar nya bostäder med särskild service.  

  

De åtgärder som sattes in har gjort att Stockholm har tagit några 

steg för att möta behoven. Tyvärr ser vi att åtgärderna inte räcker 

till och att situationen är akut. De synpunkter som har framkommit 

till socialnämnden under arbetet med årets boendeplan måste tas 

tillvara och åtgärder för att öka tillgången till bostäder behöver 

sättas in. Bristen på boenden kräver att staden tar ett omtag för att 

säkerställa att både allmännyttan och privata aktörer får 

fram bostäder med särskild service. 

  

Vi vill skapa fler bostäder, både i befintliga fastigheter och i 

nyproduktion. I den socialdemokratiska förslaget till budget för 

2020 föreslog vi att ansvaret för bostäder med särskild service 

beställs flyttas till socialnämnden från 

stadsdelsdelsnämnderna. Vårt förslag har delvis anammats av 

majoriteten och i budgeten för Stockholm 2021 öppnar man upp för 

att utreda var ansvaret för beställningar ska ligga. Vi menar att det 

råder ingen tvekan om att vi behöver ha en gemensam 

beställarfunktion i Stockholms stad.   

 

Med en stadsövergripande beställarfunktion kan staden på ett bättre 

sätt planera och möta behoven av boenden. En stadsövergripande 

beställarfunktion kommer att ha andra möjligheter att driva på 

stadens bostadsbolag, exploateringskontoret och 

stadsbyggnadskontoret för att skapa fler bostäder. Kontakterna med 

de privata verksamheterna och bolagen kommer att underlättas 

genom en ingång till staden.  
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Vi delar den problematik som finns kring kostnadsansvar. För 

målgruppen inom LSS övergår ansvaret för personen som flyttar till 

bostad med särskild service till den stadsdel som bostaden ligger i. 

Det kan betyda att en stadsdelsförvaltning med nybyggda 

gruppbostäder övertar kostnader från andra stadsdelsförvaltningar 

som de inte blir kompenserade för genom stadens 

ersättningssystem. Det är bra att staden avser att förändra detta.  

  

Slutligen ser vi med oro på den politik som majoriteten driver med 

ombildningar, utförsäljningar och stoppade byggplaner. 

Majoritetens bostadspolitik riskerar att slå hårdast mot de grupper 

som är i störst behov av att staden tar ansvar för. 

Bostäder ska finnas för människor oavsett vilket behov de har eller 

vilket skeende av livet de befinner sig i. Stockholm behöver fler 

hyresrätter, inte färre.” 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) 

”I ärendet framgår det att de planerade bostäderna ej täcker behoven 

kommande åren. Som planen är nu kommer det att fattas 506 

lägenheter med särskild service år 2031. Detta är såklart mycket 

alvarligt, men bra att vi vet redan nu då finns möjlighet att komma 

till rätta med problemet och staden behöver ta sitt ansvar och 

säkerställa att det planeras för alla bostäder som behövs. Eftersom 

att det finns befolkningsprognoser för varje region går det också att 

se var det behöver byggas mer för att möta behovet, här behöver 

alla berörda nämnder ta ett ansvar. Boendeplanen behöver utvecklas 

tills kommande år och där behöver det framgå vilka åtgärder som 

vidtas för att det faktiska behovet ska uppnås.  

 

Några av åtgärderna som vi ser behov av för att nå målsättningen att 

det byggs efter behovet är att:  

• styrningen av utbyggnaden behöver ses över och att 

exploateringskontoret behöver vara mer involverad i 

planeringen och att det bör övervägas om fullmäktige i 

samband med budgeten också ger direktiv kring vilka 

stadsdelsnämnder som ska bygga vilka typer av boenden 

framöver likt äldreboendeplaneringen. 

• Socialnämnden får i uppdrag att ta fram en plan för hur de 

på bästa sätt kan stötta stadsdelsnämnderna genom att starta 

och driva olika typer av profilboenden för särskilda 

grupper. 
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• komplettera boendeplan behovet av utbyggnad kommande 

20 år, klargörande av att det är kommunens ansvar att at 

byggs tillräckligt 

• beskriva hur staden kan säkra rimliga hyresnivåer så att alla 

som har behov ska ha råd att tacka ja till erbjuden bostad. 

 

Det framgår av planen att stadsdelsförvaltningen anger för att de i 

byggprocessen inte begär om utrymme för byggande av särskilt 

boende för att svarstiden är för kort. Här ligger ansvaret på 

exploaterings- och stadsbyggnadskontoret att se till at stadsdelarna 

får den tid de behöver för att se över behoven, samt att stadsdelarna 

är involverade även rörande denna fråga från början när något ska 

planeras i deras område. En annan orsak som anger av 

stadsdelsförvaltningarna är att de inte har en uppfattning av 

behovet. Med tanke på att det finns boende planer för alla regioner 

är detta oroväckande och måste följas upp var kommunikationen 

brister.  

 

Synpunkter från funktionshindersrörelsen har också varit att en del 

brukare tackar nej till erbjudande av boende av ekonomiska skäl, 

det nämns i rapporten att höga hyror kan vara ett problem men vi 

saknar mer information om hur vanligt detta är oh hur staden 

arbetar för att få ner hyrorna. Tyvärr pågår arbete nationell nivå 

arbetas för att införa marknadshyror i nyproduktion, detta kommer 

att påverka denna grupp i stor utsträckning, i synnerhet för att de 

ofta rör sig om ensamhushåll och än högre hyror än idag blir svåra 

att bära.  

 

Sammanfattningsvis anser vi att staden behöver ta ett helhetsgrepp 

kring planering av bostäder med rimliga hyror för målgruppen, 

planering av utbyggnad av bostäderna och en plan för hur 

målgruppen ska kunna flytta in i dessa. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V). 
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§ 9 

Rapport över arbetet mot felaktiga utbetalningar och 

bidragsbrott i Stockholms stad 2020 

Dnr 3.1.1-110/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner rapporten. 

Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna för 

kännedom 

 

 

Ärendet  

Sedan år 2008 har Stockholms stad bedrivit ett aktivt arbete med att 

såväl utreda som förebygga felaktiga utbetalningar av ekonomiskt 

bistånd samt förebygga bidragsbrott. Stadsdelsnämnderna och 

socialnämndens enhet för hemlösa ansvarar för att ha en funktion 

samt rutiner för att utreda felaktiga utbetalningar och bidragsbrott. 

I föreliggande rapport redovisas stadsdelsnämndernas arbete och 

stadsövergripande statistik för året 2020 såväl som socialnämndens 

arbete med att samordna och utveckla detta arbete.  

Statistiken som presenteras visar positiva ekonomiska effekter av 

FUT-arbetet, främst i form av att det medför att felaktigt bistånd 

hindras från att fortsatt utbetalas och att personer i stor utsträckning 

återbetalar det bistånd som de beviljats på felaktiga grunder. Det 

föreligger ett behov av att fortsätta utveckla och samordna stadens 

arbete med felaktiga utbetalningar. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner rapporten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 10 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V) 

”Socialtjänsten i Stockholm har sedan 2008 särskilda utredare som 

utreder misstänkta felaktiga utbetalningar inom ekonomiskt bistånd. 

Rapporten visar att beloppen staden får tillbaka är betydligt lägre än 

kostnaden för stadens FUT-utredare.  

 

Det framkommer av rapporten att kontrollerna inom ekonomiskt 

bistånd tar mycket tid i anspråk och skulle kunna utföras av 

administrativ personal vilket är en utveckling som staden bör ta 
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inom ekonomiskt bistånd. Detta är också något som framkommit i 

arbetet med handlingsplanen för socialsekreterare och 

biståndshandläggares arbetssituation. Att kontrollera att 

utbetalningar går rätt till ingår redan i handläggningen av 

ekonomiskt bistånd, detta arbete har vi inget emot och det är viktigt 

att det finns tid för att göra detta, det vi är tveksamma till är nyttan 

av särskilda fuskutredare. I synnerhet när det visats sig att den andra 

vanligaste orsaken till att det blir fel är att handläggaren gjort fel. Vi 

vill ha ett större fokus på rättigheter och mer tid för 

socialsekreterare att ägna sig åt socialt arbete och att ge stöd i 

processen mot självförsörjande. Detta avspeglas också i vår budget 

då socialtjänsten i stort skulle tilldelas mycket mer resurser i 

allmänhet och ha utrymme att själva bedöma var resurserna behövs 

som bäst.” 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Det är av stor vikt att våra skattemedel går till rätt saker och till rätt 

personer. Bättre och fler kontroller av sökandens ekonomiska 

förhållanden är påkallat. Oredovisade inkomster borde kunna 

kontrolleras utifrån bankkonton och med hjälp av olika myndigheter 

och instanser såsom AF och FK. Vidare ska det straffrättsliga 

ansvaret för uppgifter tydliggöras för sökanden och anmälningar till 

polis alltid ske när misstanke om brott uppstått. På nationell nivå 

bör det därför övervägas att ändra det subjektiva brottsrekvisitet 

från grov oaktsamhet till enbart oaktsamhet för att sänka tröskeln 

till åtal.” 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V). 
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§ 10 

Förutsättningar för att införa en arbetsmetod för att särskilt 

stödja skolgången för barn och unga som bor på institution 

med inspiration från den framgångsrika Skolfam-modellen. 

Dnr 3.1.1-613/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner redogörelsen över 

förutsättningarna för att införa en arbetsmetod för att särskilt 

stödja skolgången för barn och unga som bor på institution. 

2. Socialnämnden uppdrar åt socialförvaltningen att i samråd 

med utbildningsförvaltningen och stadsdelsförvaltningarna, 

utreda förutsättningarna för att få medel från sociala 

investeringsfonden för att pröva en arbetsmetod för att 

särskilt stödja skolgången för barn och unga på institution 

under och efter avslutad placering.  

3. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

och utbildningsnämnden för kännedom.  

 

 

 

Ärendet  

Socialnämnden fick i Stockholms stads budget 2020 uppdraget att i 

samarbete med utbildningsnämnden utreda förutsättningarna för att 

införa en arbetsmetod för att särskilt stödja skolgången för barn och 

ungdomar som bor på institution med inspiration från den 

framgångsrika Skolfam-modellen. I tjänsteutlåtandet beskrivs de 

utredningskontakter som tagits samt den information och de förslag 

som framkommit för att särskilt stödja skolgången för barn och 

unga som placeras på en institution enligt socialtjänstlagen, SoL 

eller lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga, LVU 

Utredningen har påvisat att det finns behov av att stärka och 

utveckla stödet i skolgången för barn och unga som är placerade på 

institution samt efter avslutad placering. I dag är det enbart barn i 

familjehem som ingår i Skolfam-modellen. Stödet bygger på en 

psykologisk och pedagogisk kartläggning som görs på samtliga barn 

initialt. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

redovisningen.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11 

Möjligheter och konsekvenser av att myndighets- och 

kostnadsansvar inte byter stadsdelsnämnd i samband med 

flytt av brukare 

Redovisning av budgetuppdrag 

Dnr 3.1.1-149/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner redovisningen av budgetuppdrag 

om möjligheter och konsekvenser av att myndighets- och 

kostnadsansvar inte byter stadsdelsnämnd i samband med 

flytt av brukare. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen 

 

 

Ärendet  

I budget 2021 fick socialnämnden i uppdrag att i samarbete med 

kommunstyrelsen utreda möjligheter och konsekvenser av att 

myndighets- och kostnadsansvar inte byter stadsdelsnämnd i 

samband med flytt av brukare. Ärendeansvaret för personer som bor 

i en bostad med särskild service enligt 9 § 9 LSS (gruppbostad eller 

servicebostad) regleras i riktlinjer för ärendeansvar mellan 

stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, omsorgen 

om äldre personer och personer med funktionsnedsättning.  

Nuvarande riktlinjer innebär att när en person som tillhör LSS 

personkrets 1 eller 2 beviljas bostad med särskild service för vuxna 

enligt LSS och flyttar till en gruppbostad eller servicebostad i en 

annan stadsdel behåller den beslutande stadsdelsnämnden ansvaret 

för ärendet i tre månader efter inflyttningsdatumet. Därefter övergår 

ärendeansvaret till den nya stadsdelsnämnden. Det bibehållna 

ärendeansvaret innebär att även ansvaret för kostnaden kvarstår hos 

den beslutande stadsdelsnämnden i tre månader.  

Förvaltningen framför att en ändring av ärendeansvaret skulle 

innebära både positiva och negativa konsekvenser för enskilda 

brukare, beställare och utförare. Sammanfattningsvis ser 

förvaltningen att det kan finnas flera fördelar med en ändring av 

ärendeansvaret på så sätt att myndighets- och kostnadsansvar inte 

byter stadsdelsnämnd i samband med flytt av brukare. Vid en 

eventuell ändring bör det dock utredas vidare hur detta ska 

formuleras i stadens riktlinjer för ärendeansvar mellan 

stadsdelsnämnderna samt vad som ska gälla i olika situationer med 

hänsyn till andra punkter i riktlinjerna. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 12 

Sociala insatser i utsatta områden – Fördelning av statsbidrag 

Dnr 3.1.1-138/2021 

 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag till sociala 

insatser i utsatta områden enligt nedanstående 

 

Nämnd 

Fördelat via 

fördelnings-

modell 

Extra 

medel 

skolsociala 

team 

Fördelning 

kronor per 

SDN 

Rinkeby-Kista  5 900 000 1 054 200 6 954 200 

Spånga-Tensta 4 300 000 986 200 5 286 200 

Hässelby-Vällingby 4 300 000 1 779 200 6 079 200 

Enskede-Årsta-Vantör 4 700 000 1 729 200 6 429 200 

Hägersten-Älvsjö 2 900 000 1 498 000 4 398 000 

Skärholmen 3 300 000 479 200 3 779 200 

Totalt 25 400 000 7 526 000 32 926 000 

 

   

Ärendet 

Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att fördela 

statsbidrag för att genomföra en satsning av sociala insatser för barn 

och unga i utsatta områden under åren 2021–2023. Medlen kan gå 

till insatser som kompletterar, utvecklar och förstärker verksamhet 

som kommunerna redan bedriver inom ramen för det 

brottsförebyggande arbetet. Stockholms stad har möjlighet att 

rekvirera statsbidraget. För stadens del innebär det totalt 32 926 000 

kronor under 2021. Förvaltningen föreslår att socialnämnden 

godkänner förslaget att fördela statsbidraget till stadsdelsnämnderna 

Rinkeby-Kista, Spånga-Tensta, Hässelby-Vällingby, Enskede-

Årsta-Vantör, Hägersten-Älvsjö och Skärholmen.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13  
Uppföljning av stadens lex-Sarah-rapportering år 2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden godkänner redovisningen av inkomna lex Sarah-

rapporter under 2020. 

2. Nämnden överlämnar redovisningen av inkomna lex Sarah-

rapporter under 2020 till kommunfullmäktige. 

3. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna, 

arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden. 

 

 

 

Ärendet  
Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät till 

samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade missförhållanden 

enligt bestämmelserna om lex Sarah under 2020. Totalt 

rapporterades 304 missförhållanden, av dessa bedömdes 26 vara 

allvarliga missförhållanden. Av rapporterna avsåg 269 

missförhållanden i nämndernas egen verksamhet och 34 i enskild 

verksamhet. De flesta rapporteringarna enligt lex Sarah i egen regi 

har under 2020 skett inom äldreomsorgen, följt av 

funktionsnedsättningsområdet och verksamhetsområdet barn och 

unga. Den vanligaste typen av missförhållande var brister i 

utförandet av insats följt av brister i rättssäkerhet vid handläggning 

och genomförande. Jämfört med 2019 har det totala antalet 

rapporter om missförhållanden minskat något. Förvaltningarna 

föreslår att nämnderna godkänner redovisningen av inkomna lex 

Sarah-rapporter under 2020 samt överlämnar redovisningen till 

kommunfullmäktige. Vidare föreslås att ärendet överlämnas till 

berörda nämnder för kännedom. 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 14 
Socialtjänstrapport 2020  
En beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad 

Dnr 3.1.1-723/2020 

  

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens Socialtjänstrapport 

2020 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna 

 

 

 

Ärendet 

För tolfte året i rad har Socialtjänstrapporten tagits fram av 

socialnämnden. Rapporten syftar till att beskriva tillståndet inom 

Stockholms stads socialtjänst. I rapporten beskrivs även hur 

socialtjänsten utvecklats över tid och samtidigt görs en del analyser, 

bland annat om några av effekterna av covid-19. Rapporten syftar 

också till att fungera som ett verktyg i arbetet för likställighet inom 

stadens socialtjänst. Förvaltningen har samlat och sammanställt 

statistikuppgifter och annan relevant information för följande 

områden: ekonomiskt bistånd, nyanlända, barn och unga, 

familjerätten, funktionsnedsättning, socialpsykiatri, missbruk och 

beroende, hemlöshet och våld i nära relationer och hedersrelaterat 

våld och förtryck. Om brukarundersökningar har genomförts under 

det gångna året är de beskrivna i rapporten. Förvaltningen föreslår 

att nämnden godkänner Socialtjänstrapport 2020 och överlämnar 

ärendet för kännedom till stadsdelsnämnderna. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S). 

”För 12:e året i rad har socialtjänstrapporten sammanställts. 

Rapporten är oerhört värdefull för att verksamheterna inom 

socialtjänstområdet ska fortsätta utvecklas. Rapporten utgör även ett 

viktigt underlag för både socialnämndens och stadsdelsnämndernas 

framtida arbeten.  
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Det finns flera slutsatser att dra från rapporten men en av de 

viktigaste är nog att det är svårt att i dagsläget veta om de 

långsiktiga effekterna av pandemin. Staden måste därför ha 

beredskap för att skala upp och stärka vissa verksamheter för att 

Stockholm ska komma tillbaka. Några av de verksamhetsområden 

som vi menar att nämnden särskilt behöver bevaka är:  

 

Antal orosanmälningar om barn som far illa fortsätter att öka. Antal 

inkomna anmälningar ökade med nästan 10 procent under 2020 

jämfört med 2019 vilket är en alarmerande siffra. 

Då alla orosanmälningar ska hinna behandlas och vid behov utredas 

inom lagstadgade tidsgränser på ett likvärdigt sätt behöver 

stadsdelsnämnderna få den budget som krävs för att klara 

uppdraget. Att utreda barn som far illa är stadens absoluta viktigaste 

uppdrag och får aldrig prioriteras ner av ekonomiska eller andra 

skäl. Stadsdelsnämnderna uppger i sina verksamhetsberättelser att 

socialtjänsten möter alltmer komplexa barnavårdsärenden som 

kräver insatser av diverse slag och här behöver initiativ tas till 

utveckling inom stadens öppenvård. 

  

Under 2020 ökade antal personer som söker stöd och hjälp hos en 

budget- och skuldrådgivare i Stockholms stad. Vi vet att 

coronakrisen har lett till att flera oroar sig för sin ekonomi och att 

den höga arbetslösheten innebär att många också får det svårare att 

klara sin ekonomi. Ökningen är inte ny för året utan rapporten visar 

att sedan 2015 har antalet inkomna ärenden till budget- och 

skuldrådgivningen ökat med 74 procent. Det visar att staden 

behöver utveckla och stärka budget- och skuldrådgivning med fokus 

på likställighet och ökad tillgänglighet för medborgarna. 

 

Återigen har staden inte uppnått målet om att erbjuda 100 

barnfamiljer i osäkra boendeförhållanden en genomgångsbostad via 

SHIS. Endast 47 stycken förmedlades vilket är oerhört beklagligt 

och ett misslyckande. Mer behöver göras för inga barnfamiljer ska 

leva i osäkra boendeförhållanden eller hemlöshet. Det behövs ett 

omtag kring bostadspolitiken som förs där billiga hyresrätter 

ombildas, allmännyttan hindras från att bygga och planer saknas för 

hur bostadsbristen ska mötas. Men det är också viktigt att tydliggöra 

socialtjänstens möjlighet att placera barnfamiljer i osäkra 

boendeförhållanden hos SHIS.  

 

Staden måste trappa upp arbetet minska arbetslösheten och stödja 

fler i arbete. Rapporten visar att av de vuxna biståndsmottagare som 

varit aktuella för ekonomiskt bistånd under 2020 var ungefär hälften 
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arbetslösa. Den tredje största gruppen som erhöll ekonomiskt 

bistånd var i åldern 18-24, 14 procent var alltså unga. Det 

framkommer också i rapporten att det finns ökad trend med fler 

biståndshushåll som har ett långvarigt behov av ekonomiskt bistånd. 

Passivitet är aldrig svaret för att minska arbetslösheten och därför 

bör staden snabbt garantera insatser. Därtill är det uppenbart, vilket 

framgår av rapporten, att antalet i behov av försörjningsstöd ökat 

under år 2020 och att det ökar till följd av ökad arbetslöshet. Staden 

borde nu omfördela resurser från passivt försörjningsstödsbehov till 

fler aktiva insatser.  

 

I rapporten står det: Stadens relationsvåldsteam (RVT) har inte 

kunnat se större förändringar i antal ärenden eller karaktär på 

ärendena kopplat till covid-19-pandemin som pågått under större 

delen av år 2020. En förklaring kan vara att isoleringen hindrat 

kvinnor ifrån att söka hjälp. Flera länders kvinnorättsorganisationer 

har larmat om ökat våld i nära relationer, våld mot barn och mäns 

våld mot kvinnor som en följd av isolering under rådande covid-19-

pandemi. Även i Sverige larmar kvinnojoursorganisationer som 

ROKS och UNIZON om riskerna när fler måste spendera mer tid i 

hemmet. Kvinnojourerna berättar att de ser liknande mönster som 

vid långhelger – det vill säga relativ tystnad och färre kvinnor än 

vanligt som hör av sig. Det betyder dessvärre inte att våldet och 

utsattheten har minskat, utan att möjligheten att söka hjälp och 

skydd har krympt. Också möjligheten för omgivningen att upptäcka 

missförhållanden minskar när färre går till arbetet och färre barn 

kommer i kontakt med fritidsledare, förskola och skola samt 

vänner/familj. Staden måste utöka det uppsökande arbetet och 

stödet till alla som har utsatts för eller bevittnat våld i nära 

relationer. Det är även viktigt att staden trappar upp arbetet med att 

bygga hyresrätter med rimliga hyror. Kvinnor som vill lämna 

destruktiva relationer ska inte tvingas stanna kvar på grund av 

bostadsbristen.  

 

Att barnfamiljer har vräkts under pandemin är oerhört allvarligt och 

strider med vad vi menar är att sätta barnens bästa i fokus. Att antal 

vräkningar ökade under 2020 i jämförelse med 2019 visar att 

principen om att inga barnfamiljer ska vräkas håller på att 

försvinna. Det är bra att förvaltningen har genomfört 

kunskapshöjande insatser gentemot bostadsbolagen. Men mer 

behöver göras för att alla barn ska kunna ha en bra och trygg 

uppväxt.      

 

Det finns flera lärdomar att dra av att olika verksamheter har ändrat 

sina arbetssätt under pandemin. I många fall har de ändrade 
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arbetssätten inburit att man har kunnat nå och hjälpa fler människor. 

Det kan vi se att så har skett i arbetet med hemlöshet. Det 

förändrade arbetssättet har lett till att man har nått fler kvinnor. 

Vilket är bra. Vi anser att det är viktigt att staden inte återgår till att 

jobba som innan pandemin. Utan man ska utvärdera de ”nya” 

arbetssätten och metoderna för att se vilka man ska behålla och 

utveckla.   

 

Barnperspektivet inom socialpsykiatrin behöver stärkas. I med att 

alltfler bland de personer som kartlagts inom socialpsykiatrin har 

hemmavarande minderåriga barn. Staden behöver arbeta för att nå 

fler barn vars föräldrar är målgrupp för socialpsykiatrin. Sist men 

inte minst är det viktigt att ta resultaten i rapporten på allvar. 

Rapporten visar på segregation och ojämlikhet i 

verksamhetsområde efter verksamhetsområde. Där ytterstaden 

sticker ut i jämförelse med de välbärgade stadsdelarna. Det går inte 

att blunda för segregationen när sifforna är så tydliga. Stockholm 

behöver en politik för samhållning och jämlikhet. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi), instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 15 

Reviderade riktlinjer för bidrag till ideella föreningar 

Dnr 1.1.3-38/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner revideringen av riktlinjer för 

bidrag till ideella föreningar  

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

 

Ärendet 

Socialnämnden, nedan kallad nämnden, har i uppdrag att fördela 

bidrag till ideella föreningar, för att komplettera socialtjänstens 

egna och upphandlade verksamheter. Förvaltningen utreder 

bidragsansökningar utifrån de riktlinjer som är framtagna och 

beslutade av nämnden.  

 

I stadens budget för år 2021 framgår att socialnämnden ska 

möjliggöra bidragsgivning på fler år än idag till långvariga  

Partnerorganisationer i civilsamhället. Förvaltningen bedömer att 

införandet av möjligheten att söka treårigt bidrag innebär en positiv 

möjlighet för föreningarna genom bättre förutsättningar för 

långsiktig planering.  

 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag på text som ska justeras i 

riktlinjerna för att möjliggöra bidragsgivning på tre år. I övrigt är 

riktlinjerna oförändrade.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 april 2020. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S)  

”Det är bra att riktlinjerna revideras och vi välkomnar att 

föreningarna får bättre förutsättningar för att verka. I Stockholm 

finns ett rikt föreningsliv som staden har en långvarig samverkan 

med. De ideella aktörerna är viktiga samarbetspartner som med sin 

expertis och sitt nätverk kan bidra till att nya grupper nås och till att 

stärka stadens sociala arbete. Alla invånare söker sig inte till 

socialtjänsten när de behöver stöd och hjälp. Skälen kan vara olika 

men deras rätt att få stöd måste säkras. Föreningslivet utgör ett 

viktigt komplement för att nå människor i behov. Inte minst under 

corona har vi fått bevittna hur värdefullt det organiserade 

civilsamhällets bidrag är i krissituationer. 
 

Vi menar att det finns mer att göra för att de ideella aktörerna ska få 

goda och stabila förutsättningar att verka i Stockholm. Vi vill att 

staden värnar om de ideella aktörerna som finns i vår stad. Det 

handlar om att ge stöd genom att bland annat tillgängliggöra 

lokaler, ge föreningsbidrag och se till att använda de kunskaper 

civilsamhället besitter. Likväl handlar det om att ge civilsamhället 

goda och stabila förutsättningar och underlätta kontakten med 

staden.  

 

Därför har våra partier föreslagit i kommunstyrelsen att berörda 

nämnder ska utvecklar rutiner för hur staden ska ge hjälp och stöd 

till föreningar vid ansökningsförfarandet. Flera föreningar har 

uttryckt att de tycker att det ibland är svårt att veta hur och var man 

kan söka stöd. Det har inneburit att föreningar inte fyller i rätt i 

ansökningsblanketter vilket i sin tur skapar merarbete för 

förvaltningarna. Något som även socialförvaltningen har varit om 

vid flertal tillfällen. Medan andra föreningar har valt att avstå från 

att ansöka om stöd. Inget av det bidrar till ett starkare föreningsliv 

eller ett effektivt nyttande av stadens förvaltningar. Vi har även 

föreslagit att kommunstyrelsen i dialog med berörda nämnder 

utreder om man ska inrätta ett gemensamt digitalt system för 

hantering av ansökningar om förenings- och kulturbidrag. Vår 

förhoppning är att majoritetspartierna kommer att rösta på våra 

förslag när Riktlinjer avseende förenings- och kulturstöd – 

demokrativillkor behandlas i kommunfullmäktige i slutet av maj. ” 
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Reservation 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut  

Därutöver vill vi anföra följande:   

Bidrag bör utgå för ett verksamhetsår i taget och bara i 

undantagsfall i två år. Att bestämma bidragspengar för tre år framåt 

till ideella föreningar är inte förenligt med en god kontroll och 

hushållning av skattemedel. ” 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalande från (V),(S).  
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§ 16 

Trygghetspriset 2021 

Dnr 1.3.4–177/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden beslutar att trygghetspriset 2021 ska tilldelas en 

ideell förening eller frivillig organisation som aktivt samverkar 

med någon eller några av stadens verksamheter som ger stöd till 

personer med pågående missbruk/beroende/kriminalitet eller 

dennes anhöriga. 

 

 

Ärendet 

Trygghetspriset har delats ut årligen sedan 2012 i syfte att stimulera 

verksamheter som bidrar till en ökad trygghet i staden.  

Trygghetsprisets tema har varierat under åren. Förra året var temat 

för trygghetspriset arbete mot våld och kriminalitet i Stockholms 

stad utifrån ett genusperspektiv. År 2019 tilldelades priset 

en idéburen organisation som arbetar för att ungdomar och unga 

vuxna, upp till 29 år, inte ska återfalla i kriminalitet och missbruk. 

Prissumman är 50 000 kronor. 

 

Förvaltningen föreslår att 2021 års trygghetspris ska tilldelas en 

ideell förening eller frivillig organisation som aktivt samverkar med 

någon eller några av stadens verksamheter som arbetar med 

förebyggande insatser eller som ger stöd till personer med pågående 

missbruk/beroende/kriminalitet eller dennes anhöriga. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 maj 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17 

 

Anmälningsärenden 

 

A. Protokoll från funktionshinderrådet 2021-04-21 

B. Protokoll från Individutskottet 2021-04-22 

C. Protokoll från Tillståndsutskottet 2021-04-24 

D. Inkomna skrivelser 

E. Förslag till nya föreskrifter och allmänna råd om 

socialnämndens utredning och fastställande av faderskap 

eller föräldraskap samt utredning när barn kommit till 

genom assisterad befruktning-kontorsutlåtande  

Dnr 1.6-102/2021 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 18 

Övriga frågor 


